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Přeji dětem bohatého Ježíška

Michal Moravec

a Vám všem vánoční svátky plné pohody,

Vážení spoluobčané,
po roce tu máme opět vánoční svátky. Vánoce určitě patří mezi
nejkrásnější svátky v roce. Jsou vyvrcholením našeho kalendář-
ního cyklu a jsou pro mnohé z nás nejen oázou klidu po celoroč-
ním shonu a spěchu, ale i významným náboženským svátkem.
Přál bych proto Vám všem, abyste v tuto dobu našli pro sebe, Vaše
nejbližší a nejdražší alespoň chvíli, kdy prožijete skutečnou
pohodu, radost i štěstí. Kdy si, byť často možná jen krátce,
vychutnáte tu překrásnou a neopakovatelnou atmosféru, která je
určitě tím nejlepším balzámem na duši. Je to období, kdy bychom
měli zapomenout na starosti a užívat si vánoční atmosféru plnými
doušky. Setkání s nejbližšími, smích, vánoční cukroví a samo-
zřejmě vánoční pohádky, to vše nás během Vánoc doprovází.
Radujme se i z maličkostí, které nám život přináší a to nejen
během vánočních svátků, ale i během celého roku.

lásky, štěstí, zdraví a úspěšné vykročení
do nového roku 2020.
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Co nového na úřadě 
 
Obecní zastupitelstvo schválilo na svém posledním zasedání dne 10.12.2019 čtyři nové 
obecně závazné vyhlášky obce. Jedná se spíše o úpravu stávajících vyhlášek, aby odpovídaly 
platné legislativě.  
OZV č. 1/2019 o stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívaní  
a odstraňování komunálních odpadů vznikajících na jejím katastrálním území. V této vyhlášce 
se pouze doplnila likvidace olejů a tuků, které je povinnost likvidovat od 1.1.2020 a celoroční 
likvidace bioodpadu. 
OZV č. 2/2019 o poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů. Poplatek jsme nechali v původní výši 500 Kč 
s tím, že děti do 18 let a důchodci budou mít slevu jako v minulých letech. K odpadům se 
ještě vrátím. 
OZV č. 3/2019 o místním poplatku z pobytu. Poplatek se netýká občanů obce, ale těch, kteří 
se k nám přijedou rekreovat a budou zde ubytovaní za úplatek. Poplatek byl navýšen na 10 Kč. 
OZV č. 4/2019 o místním poplatku ze psů. Poplatek také zůstal v původní výši 100 Kč. 
Všechny obecně závazné vyhlášky jsou vyvěšeny jak na kamenné, tak na elektronické úřední 
desce obecního úřadu. 
V oblasti likvidace komunálního odpadu se připravují velké změny. Připravují se zákony, 
které budou obce nutit, aby zabezpečily zvýšení třídění odpadů. Nejen, že dojde ke zvýšení 
cen za skládkování, ale také svozové firmy budou počítat u jednotlivých obcí poměr 
vytříděného odpadu a pokud tento poměr nebude na určité výši, obec bude platit za likvidace 
značně vyšší poplatky. Tento poměr se má ještě každoročně zvyšovat. Je tedy jasné, že dojde 
k navýšení poplatků za komunální odpad, ale hlavně bude na nás, jak budeme třídit. Svozové 
firmy pro obce připravují různé nástroje, jak budou občany motivovat, nebo nutit co nejvíce 
třídit. Je tedy do budoucna pravděpodobné, že i u nás budeme nuceni také sběr odpadu 
upravit. Domnívám se, že v naší obci je třídění odpadu na dobré úrovni, ale je otázkou, zda to 
bude do budoucna stačit. Jak jsem se již zmínil,  
od 1.1.2020 se musí likvidovat i jedlé oleje a tuky. 
Se svozovou firmou jsme domluvili následující 
způsob likvidace. Jedlé oleje a tuky odlívejte do PET 
lahví o objemu do 2 l, a až bude láhev plná, položte 
ji na vaši popelnici při běžném svozu komunálního 
odpadu (viz foto). Na láhev ještě napište 
DOBŘANY. Svozová firma bude mít na vozidle vak 
na tyto lahve. V žádném případě sem nepatří vyjetý 
olej z vozidel. Na str. 10 je také tabulka, jak správně 
třídit.      
V minulém DZ jsem vás informoval o hlubinném vrtu na pitnou vodu. Čerpací zkoušky se 
ještě vyhodnocují, ale již teď víme, že vydatnost vrtu je cca 0,6 l/vt, což je cca 52 m3 vody 
denně. Tato hodnota nám plně dostačuje. Prvotní krácený rozbor vody byl v pořádku. Nyní 
ještě čekáme na úplný rozbor vody. Vrt je hluboký 60 m. I nadále je počítáno se stávajícími 
vodními zdroji. 
Přestavba OÚ již probíhá a stále se snažíme sehnat nějaké dotace na I. NP. Po prvotním 
bourání jsme zjistili, že jsou ve špatném stavu stropy nad kanceláří OÚ a zřejmě se budou 
muset shodit. Také musím přiznat, že není v dnešní době snadné vše dohromady sladit, tak 
abychom neporušovali různé předpisy, např. zákon o veřejných zakázkách, stavební zákon, 
abychom správně vybrali dodavatele stavby, ale také nesmíme porušit dotační pravidla 
poskytovatelů dotací atd., nebo abychom nezadlužili obec nad únosnou mez. 
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Vodné na rok 2020 zůstane ve stejné výši jako v roce 2019, tedy 25 Kč za 1m3. 
V sobotu 11.1.2020 proběhne v naší obci opět Tříkrálová sbírka. 
V Majketu jsou ke koupi nástěnné kalendáře na rok 2020 a dobřanské vánoční hrnečky. 

                Starosta 
 

Společenská kronika 
 
Životní jubileum v posledním čtvrtletí letošního roku oslavili: 
 
Paní   Božena Andršová 
Pan     Miloš   Paštika 
 
A také můj pražský bratr Jaroslav Sobotka, který za mnou občas do Dobřan zajede, oslavil 
neuvěřitelnou osmdesátku. Teď jsem porušil GDPR, tak jsem zvědav, co udělá… 
 
PEVNÉ ZDRAVÍ, ŽIVOTNÍ POHODU A VŠE DOBRÉ PŘEJÍ DOBŘAŇÁCI !!! 
 
 
Mikulášská besídka 
 
Byl podvečer 7. prosince, když se do dobřanské sokolovny začali scházet lidé a hlavně děti, 
aby tu počkali na příchod Mikuláše a jeho družiny. I letos besídku pořádala obec Dobřany ve 
spolupráci se Sokolem. V sobotu dopoledne se přichystal sál a přivezly se věci na pohoštění  
z místního Majketu. Děvčata ještě před besídkou připravila lokál, aby se všichni mohli 
občerstvit a zkrátit si čekání na příchod Mikuláše. Letos byla besídka ochuzena o vystoupení 
dětí ze školy, ale i tak se sešla plná sokolovna, Mikuláš, čerti i anděl měli trochu zpoždění, ale 
pak začal ten pravý mazec. Větší hříšníci byli odvlečeni  čerty do pekla a na sále se občas 
ozvalo i nějaké fňukání a tak zasáhl Mikuláš s andělem a udělali pořádek. Dětičky si musely 
dojít pro dáreček a na oplátku 
říct nějakou básničku, jak už 
to bývá zvykem. Po odchodu 
čertů byly děti k nepoznání, 
pekelníci se na nich vyřádili a 
pěkně je počmárali. Mikuláš 
dal rodičům za úkol, aby se 
do příští besídky naučili také 
básničku, jinak bude s čerty  
a andělem stávkovat. Večer 
byl veselý, obsluha vzorná, 
děti se vyřádily a dospělí si 
mohli popovídat, i když v 
tom rejdění to někdy nebylo 
možné. Doufám, že rodiče 
nezapomenou na úkol od Mikuláše a za rok se zas sejdeme  a vyšší mocnosti nebudou 
stávkovat. 

Hana Ježková 
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Krása Vánočních pohlednic 
 
Vánoce jsou chvílemi míru, štěstí a pohody. 
V předvánočním čase bývá pošta zaplavena tisíci 
pohlednic. Lidé si posílají pozdravy, v nichž  
si vzájemně přejí šťastné a klidné svátky vánoční  
a vše dobré do nového roku. 
 

„Samou radost na Vánoce, 
mnoho štěstí v Novém roce!“ 

 
Nejčastější formou přání byly pohlednice a to více 
než 120 let. Dnes často nahrazované jen přáním 
z mobilu. 
Nejstarší pohlednice byly zhotovené jako litografie, 
často bohatě zdobené, zlacené, stříbrné, vytlačo-
vané. Právě tyto pohlednice jsou nejkrásnější a mají 
své kouzlo. Později nastoupila levnější technika, 
méně kvalitní světlotisk, knihtisk či ofset. 
K nejčastějším motivům Vánoc na pohlednici patří: 
Svatá rodina, andělé, zvonky, děti u vánočního 
stromku, do sněhu zapadané chaloupky 
s kostelíkem. 
Válečné a vojenské pohlednice, posílané polní poštou, mají svoji smutnou poezii. Voják na 
hlídce vzpomíná na rodinu. V letech 1919-20 legionáři ze Sibiře posílali domů pohlednice 

v ruském stylu. 
Posílaly se také pohlednice ve prospěch Ústřední 
matice školské. Při koupi pohlednice jeden 
krejcar byl na podporu českých škol v pohraničí. 
Vydávány byly vánoční pohlednice milenecké  
i sokolské; také pohlednice umělecké s náměty 
českých malířů: Mikoláš Aleš, Adolf Kašpar, 
Josef Lada, M. Fischerová - Kvěchová atd.  
 

                        
Josef Langr 
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Vánoce a počasí 
 
S počasím na Vánoce bývá část potíž. Ta pravá zima na Vánoce většinou nepřichází, Udeří 
obyčejně až v lednu, únoru, někdy až v březnu. 
Již pranostika praví: Na Adama a Evu, čekej na oblevu. A ta často přichází a zdá se,  
že v posledních letech čím dál častěji. U nás však nějaký sníh zůstane a Vánoce jsou bílé,  
ale s mokrým sněhem. 
Teplé Vánoce, jako z jara, byly i v minulosti. 
 
        r. 1888 Vánoce bez sněhu + 5°C 
       1950 Vánoce na blátě 
 1983 teplé Vánoce, bez sněhu, do + 10°C 
       1989 teplé, bez sněhu, do + 4°C 
       1997    tmavé, bez sněhu + 6°C 
       2004    teplé + 3- 4° C 
       2009    na blátě, až do + 8°C 
       2015    velmi teplé Vánoce do + 9°C, ani v noci mráz. 
                   Orlické hory a české hory bez sněhu. 
 
Lepší Vánoce třeskuté, než tekuté. To je přání dětí a mladých; staří o mráz a sníh moc nestojí. 
A že bývaly v minulosti kruté mrazy, nám dosvědčují kroniky. Bylo to hlavně v 18. století. 
Někdy se tomuto období říká „malá doba ledová.“. 
Snad nejmrazivější Vánoce byly r. 1798. O té zimě se píše v dobřanské farní kronice, píše o ní 
milčický rychtář a písmák Vavák. 
„Dne 23. prosince 1798 v neděli adventní, velmi příkrá zima se začala a sníh padal. Ještě větší 
byla v pondělí na Štědrý den. Vál velmi silný severní vítr s nejprudším mrazem. Lidé nemohli 
přijít do kostela za vzdálenějších vesnic i domácích bylo málo, skrze tu ostrost zimy, přišlo asi 
30 lidí místních. Na Boží hod a sv. Štěpána prudká zima trvala a sněhu přibylo. Mnozí lidé 
z kostela jdoucí na uši, nosy i tváře se oznobili. Mrazové silní ustavičně dnem i nocí trvaly, že 
okna zamrzlá byla, v komorách, chlívích všecko mrzlo i ve studnicích voda. 
Dobytek zimou v chlívích se třásl. Mnozí museli přivést dobytek ze stájí do příbytků, aby jej 
uchránili před zmrznutím. Na mnoha místech lidem zmrzl dobytek ve stájích. Jeden obyvatel 
Plasnic zašel ve stáji mrazem.“ 
 Takové Vánoce bychom si asi nepřáli. 
           Vánoce na sněhu a třeskuté. 
 r. 1962, 23 a 24 prosince vichřice od severovýchodu -19°C. 
  Vánoce jasné, panovaly arktické mrazy. Nejezdily autobusy. 
       1969 studené Vánoce okolo -15°C. 
      1986 pravé Vánoce, stromy obalené sněhem, 40 cm sněhu -10°C. 
    1996 mrazivé Vánoce se sněhem, do - 15°C. 
      2001 na Vánoce sněžilo, mrzlo, bylo 85 cm sněhu. Rychnovsko postihla sněhová   
                     kalamita.                                                 
 

                                                                            Josef Langr 
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Několik slov k Vánocům 
 
Vánoce, nejhezčí svátky v roce, kdy se  katoličtí křesťané připravují na oslavu Narození Páně, 
která připomíná první příchod Syna Božího k lidem, je to čas narození Ježíše v Betlémě. 
Samozřejmě žijeme v tomhle světě a tak se těžko ubráníme shonu. Ale to je právě každoročně 
také ta doba, kdy se utahuje časová smyčka, koupit 
dárky a jaké, napéct, uklidit a nazdobit a pak co ještě 
nezapomenout v práci udělat s přicházející dobou 
ukončení roku. Před vánocemi je ale doba Adventní,  
a přichází ztišení, a proto je třeba všechny věci urovnat 
podle důležitosti. To neznamená, že v Adventu 
nebudeme nic dělat, jen žít duchovně a nebo dokonce 
snad, že někoho vánoční svátky vůbec nezajímají.  
K adventu patří adventní věnec, má ho asi každá rodina 
na svém stole jako v kostele na oltáři. Večer si ho 
každý rád zapálí, buď se společně modlí a pro děti to 
jsou krásné chvíle té tajemné atmosféry. V duši má 
přibývající světélko na věnci probouzet radostnou 
naději, že se dočká toho, na co se těší. Je to především 
doba, kdy se sejde rodina u Štědrovečerního stolu  
i když je složená z postních jídel. Je to večer  
s neuvěřitelnou laskavostí, porozuměním a otevřeným 
srdcem. 
Myslím, že právě ten vánoční čas, kdy jsou lidé k sobě 
pocitově tolerantnější, vnímavější, ochotnější a potká-
váme se s úsměvem na tváři, by bylo hezké, kdyby si to 
lidé uchovali, jak pro sebe, tak i pro své okolí, po celý další rok. Nechci opomenout tu 
neskutečnou vůli a píli, která se promítla za pouhý jeden rok z původní školy vystavět docela 
novou krásnou školu v Dobřanech, za což jim chci poděkovat. Jsem opravdu rád, že v naší 
farnosti se takové věci dějí. Všem veliké poděkování.  
Přeji Všem požehnané Vánoční svátky, mnoho klidu, radosti a spokojenosti. Ať se v dalším 
roce stále potkáváme s úsměvem a laskavostí. 

Jan Barborka 
 

KROK za KROKEM v NAŠICH  DOBŘANECH 
 
Říjnový DOBŘANSKÝ ZPRAVODAJ je úspěšně za námi, zbylo pouze jediné číslo určené 
na založení do obecního archivu. Poslední letošní vydání je tedy prosincové a začneme  
 
V sobotu, 2. listopadu - Památka zesnulých - Dušičky. 
Od 16 hodin na našem závodišti proběhlo ve DŘEVÁKU tradiční setkání fanoušků AMK - 
seniorů. Posezení bylo příjemné, k dispozici bylo několik druhů hotových jídel a patřičné 
občerstvení na zapití. Pochválit musím řízky s bramborovým salátem, na jedničku 
s hvězdičkou. Já i moje návštěva z Prahy si to nemohla vynachválit. Atmosféra výborná, bylo 
vidět, že tito návštěvníci se rádi setkávají. Také byly k nahlédnutí kroniky, které uchovává 
předseda AMK DOBŘANY pan Josef Švorc, kde byl zachycen, zdokumentován a popsán 
úplný začátek AMK Dobřany. 
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V neděli, 3. listopadu  
od 11,00 v kostele sv. Mikuláše pravidelná mše svatá, která se koná každou první neděli v 
měsíci. Pan farář P. Jan Barborka se pomodlil za duše všech zemřelých také přímo na 
hřbitově. Bylo velmi větrno, ale však byly Dušičky. Na mši přišlo 36 farníků, především 
z okolních obcí. 
 
Ve středu, 6. listopadu  
stále pokračovalo pravidelné cvičení s Terezou od 18,30 v naší sokolovně. Schází se kolem 15 
věrných cvičenců, nejen od nás, ale jezdí i někteří z okolí. 
Cvičit se bude i do konce letošního roku každou středu, tedy mimo vánočních svátků. Po 
novém roce budeme opět pokračovat a pokusíme se zbavit toho, co přibylo o svátcích. 
 
6. listopadu také oslavila neskutečné narozeniny naše sousedka paní Božena Andršová. 
Pogratulovat za nás za všechny jí přijel o několik dní později do Opočna náš pan starosta 
Michal Moravec s manželkou Mirkou a předali jí za obec pozdravy od nás všech, květiny a 
dárek. Přejeme pevné zdraví a pohodu! 
 
16. listopadu  
oslavil kulaté jubileum také pan Miloš Paštika, dostal od obce gratulaci a dárek. Místo květin 
dáváme pánům jako pozornost lahvinku. Musím poznamenat, že Miloš vlastně mohl slavit 
narozeniny dvakrát, protože krátce před tím měl dopravní nehodu, kterou zavinil protijedoucí 
nezodpovědný řidič. Ten ani nezastavil, neposkytl pomoc a ujel. Miloš měl štěstí, že se z toho 
dostal, přesto, že byl zraněn. Taky mu musíme za zastupitele poděkovat, poslal nám na 
poradu výbornou tlačenku a jitrničky, i něco na zapití. Díky! 
 
Čtvrtek, 21. listopadu 
od 16. hodin v sokolské klubovně proběhlo setkání sousedů a přátel SENIOR KLUBU 
DOBŘANY. Přišlo kolem pětadvaceti návštěvníků, také někteří jezdí pravidelně i z okolí. 
Besedu vedla paní Jana Moravcová se svým Danem. Podali nám zajímavé informace o své 
letní návštěvě Běloruska, zemi, která se rozkládá na západním okraji Ruské federace. 
Předvedli fotky, vyslechli jsme spoustu nových poznatků o tamním životě a myslím, že všem 
se to líbilo. Je to země pro nás sice blízká polohou, ale vzdálená svým životem. 
 
Pátek, 22. listopadu 
V Bystrém proběhla předposlední Pastorační rada v tomto volebním období, P. Jan Barborka 
informoval o životě farnosti.  
 
Neděle, 1. prosince 
začíná ADVENT - latinsky v církevní terminologii znamená “přicházení“. A také do Dobřan 
přišel ADVENT, začal mší svatou v kostele sv. Mikuláše. Farníků přítomno 32, jako vždy  
P. Jan Barborka mši celebroval. 
A večer od 18. hodiny se stalo něco, co ještě v Dobřanech nebylo. Že máme první výtah 
v obci v naší škole TRIVIUM PLUS, to už každý asi slyšel či viděl. 
 Ale že budeme mít před vánočním stromem na návsi PRVNÍ ŽIVÝ BETLÉM, to jsme 
opravdu nečekali. Vznikl v přísném utajení, o překvapení se postaralo známé místní sdružení 
„Dvanáct měsíčků“. A byla tam celá betlémská sestava, sv. Josef, Panna Maria a samozřejmě 
nemohl v kolébce chybět Ježíšek. Sice měl fousy, ale měl se k světu, jen nevím, jestli ho 
dobře nakojily. Nějak se tam vrtěl, asi byl už odrostlejší. Jestli „Měsíčků“ bylo dvanáct, to 
taky nevím, ale byla to krásná předehra ke slavnostnímu rozsvícení vánočního stromu. A taky 
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jsem si nevšimnul, jestli obdrželi nějaké dárky, jak se píše v Bibli - ani myrhu, kadidlo  
či zlato nebylo vidět. Ale patří jim velké poděkování, byl to krásný dárek pro všechny 
přítomné. Aby betlém nespadl, se patřičně postaral pan Zdeněk Paštika, který ho vyrobil  
a patří mu též poděkování. 
Rozsvícení se povedlo, pan 
starosta Michal Moravec všem 
popřál hezký adventní a před-
vánoční čas. Také zazněly pěkné 
vánoční písničky, nechyběl 
stromeček, na který si děti mohly 
pověsit svoje vyrobené ozdobičky, 
adventní věnec a ve stánku 
s občerstvením se o nás perfektně 
staralo několik našich krásných 
dívek - Anetka, Jitka a Mirka.   
A nesmím zapomenout na výborné 
palačinky, připravované na místě 
šikovným Vojtou. O sladké i slané pohoštění se postaralo také mnoho našich Dobřaňaček. 
Prostě bylo to opravdu adventní setkání a vůní svařáku či grogu přineslo voňavou 
předvánoční atmosféru. 
 
Ve čtvrtek, 5. prosince 
chodil po vesnici sv. Mikuláš a rozdával 
hodným dětičkám tradiční nadílky. To se 
dělo po domech, ale v sobotu, 
 
7. prosince  
od 16,30 TJ Sokol a obec uspořádala 
tradiční MIKULÁŠSKOU BESÍDKU 
v naší sokolovně. Svatý Mikuláš a anděl 
byli hodní, čerti se měli k světu a bylo 
jako vždy veselo. Občerstvení také bylo, 
nikomu nic nechybělo. Podrobnější 
dokument z této akce podává na jiném 
místě naše kronikářka paní Hanka 
Ježková.  
 
Úterý, 10. prosince 
od 18,00 VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ obecního zastupitelstva. Tentokrát už ve škole, kde má 
obecní úřad svůj azyl po dobu rekonstrukce a přístavby stávající budovy OÚ, což by mělo 
trvat asi jeden rok. Po celou tuto dobu tedy můžeme vyřizovat potřebné úřední záležitosti 
v pěkném prostředí bývalého bytu ředitele školy, později družiny. Vstup je z boku budovy - je 
tam označení. Úřední hodiny zůstávají stejné, každé pondělí od 19,00. 
 
Čtvrtek, 12. prosince 
Od 16,00 poslední SENIOR KLUB DOBŘANY v letošním roce, na který přišel pobesedovat 
P. Jan Barborka. Jako vždy v klubovně dobřanské sokolovny.  
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ÚTERÝ, 24. prosince, ŠTĚDRÝ DEN 
Od 16,00 - v kostele sv. Mikuláše se koná tradiční „Půlnoční MŠE SVATÁ“, také vhodná  
i pro rodiny s dětmi, které si můžou přinést na stromeček svoji vlastnoručně vyrobenou 
ozdobu. Může to být i vánočně zabalená mince, ta se věnuje na charitu. V kostele bude opět  
k dispozici také Betlémské světlo, které bylo přivezeno opravdu z Betléma- můžeme si odnést 
přinesenou lucerničkou domů! 
 
V novém roce 2020 
 opět KAŽDOU STŘEDU od 18,30 probíhá v SOKOLOVNĚ pravidelné CVIČENÍ 
s PRVKY JÓGY, které s námi vede paní TEREZA MIČKOVÁ. Přijďte si s námi rozhýbat 
své tělo! 
 
Také dále platí nabídka  
HOTELU ZLATÝ POTOK z KOUNOVA, který nabízí ROZVOZ OBĚDŮ až DO DOMU! 
Podrobné informace na telefonním čísle: 739 057 531. 
 
VŠEM občanům patří poděkování, že ve své většině akceptovali nejen v letních měsících naší 
prosbu o dodržování KLIDU o NEDĚLÍCH. Totéž bychom uvítali i v nastávajícím novém 
roce. 
 
NOVOROČNÍ MŠE sv. 
v kostele sv. Mikuláše se bude jako vždy konat první neděli v měsíci, tj. v neděli, 5. ledna 
2020 od 11,00. 
 
TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA proběhne v DOBŘANECH v SOBOTU, 11. LEDNA 2020! 
Výtěžek jako vždy bude použit na charitativní účely. 
 
A to je v tomto roce 2019 opravdu všechno. 
Vánoční svátky ať prožijeme ve zdraví a pohodě, se starým rokem se rozloučíme a nový 
můžeme přivítat již tradičně o půlnoci před naším MAJKETEM. Tak opět, jako vždy, konec 
něčeho starého znamená vždy počátek něčeho nového. Ať je to jen dobré! 
To nám všem přeje DOBŘANSKÝ ZPRAVODAJ.  

J. M. 
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devatenáctý ročník 

Tříkrálová sbírka je největší sbírkovou a dobrovolnickou akcí v České republice. Tentokrát se 
koledníci vydají na pouť za „světlem dobrých skutků“ už po devatenácté a věříme, že jich bude 
zase mnoho... 

Na Dobrušsku, Opočensku a v Týništi budou koledovat v sobotu 11. ledna 2020. Skupiny tří 
králů doprovázené vedoucím budou sbírat finanční příspěvky do úředně zapečetěné kasičky opatřené 
charitním logem a obdarovávat dárce drobnou pozorností. Vedoucí skupinky bude vybaven průkazem 
koledníka. 

Dobřany - sobota 11. ledna 2020 
 

Motto Tříkrálové sbírky 2020 již tradičně zní: 
POMOC RODINÁM A LIDEM V NOUZI U NÁS I V ZAHRANIČÍ A PODPORA 
CHARITNÍHO DÍLA 
Konkrétním záměrem Farní charity Dobruška je doplnění nabídky zdravotních pomůcek do charitní 
půjčovny, podpora sociální služby osobní asistence, přímá pomoc rodinám v soc. tísni, rodinám 
s postiženým dítětem a podpora aktivit souvisejících s projektem Adopce na dálku v Indii.  
Po skončení sbírky vám přijdou koledníci v neděli 12. ledna v 17 hod. zazpívat na náměstí 
v Dobrušce a dozvíte se předběžný výsledek sbírky. 

Koledníci přinášejí lidem radostnou zprávu o narození Božího syna v betlémských jeslích. A 
prosí o dar na pomoc lidem v nouzi. Každá korun v kasičce koledníků má svoji váhu. Přijměte, 
prosíme, tyto vyslance potřebných, kteří zazvoní u Vašich dveří v sobotu 6. ledna: Otevřete jim 
nejen dveře, ale i svá srdce a věřte, že přicházejí s upřímným poselstvím a pomáhají tak dobré věci. Za 
vaše finanční příspěvky charitě i sladké maličkosti koledujícím dětem předem upřímně děkujeme a 
přejeme vám do nového roku hodně zdraví, štěstí a vzájemné lásky! 

Prosíme každého, kdo by se chtěl jakkoli zapojit do organizování a realizace sbírky, nechť nás 
kontaktuje. S vaší pomocí a dobrými nápady přinese Tříkrálová sbírka ještě více užitku.  
Jako poděkování pro všechny děti a dobrovolníky připravujeme na středu 12. února filmové 

představení v dobrušském kině. 

Ing. Jana Poláčková, koordinátorka sbírky, tel. 723 539 100 
Farní charita Dobruška, www.dobruska.charita.cz, E-mail: charita.dobruska@seznam.cz 





USNESENi
z VI. veiejn6ho zaseddni obecniho zastupitelstva obce Dobiany dne 15.10.2019

I. BERE NA VT,DOMi

1.

2.

J.
4.

5.

6.

Kontrolu plndni usnesenf z piede5l6ho VZ
Rozpodtovd opatieni d. 812019
ZprSvto piestavbd budovy OU
V;fsledek kontroly SUJB
Vlfsledek kontroly KU KHK
V;isledek kontroly KHS KHK

1.

2.
a

4.

5.

II. SCHVALUJE

Program veiej n6ho zaseddni
Rozpodtov6 opatieni (,. 912019
Dodavatele stavby ,,Vodni zdroj v obci Dobiany" spolednostPoZl s.r.o., Nov6 Mdsto nad
Metuji, lC:2592 8384
Dodatek d. 1 Smlouvy o dilo (,. 12560 se spolednosti BW stavitelstvi, s.r.o.
NSvrh rozparcelovdni stavebnich pozemkfi parc. d. 32812 a 330 v k. ri. Dobiany v Orlic(fch
hor6ch

III. UKLADA

l. Zajistitrealizaci akce ,,Vodni zdroj v obci Dobiany"
zodpovidS: starosta termin:31.3.2020

2.Yydani dal5iho disla Dobianskdho zpravodqe

//Lft4//f
Michal Moravec

starosta

zodpovid6: mistostarosta

Vfsledek hlasov6ni: Pro: 6

V Dobianech dne 15.10.2019

mistostarosta

termin: 20.12.2019

Proti: 0 ZdrLeli se:0



AGRO CS a.s. EKOAKVA LABORATOŘ
č.p. 265
552 03  Říkov      Zkušební laboratoř č.1468 akreditovaná ČIA
e-mail: agrocs.lab@agrocs.cz              podle ČSN EN ISO/IEC 17025:2005
tel.: 491 457 161 fax: 491 452 687

PRTYP-2A-I List: 1/2

PROTOKOL O ZKOUŠCE č.1699/I/2019
Zákazník: Obec Dobřany

Dobřany 19
518 01 Dobruška

Vzorek rozboru č.: 1661
Účel zkoušky: 252/2004 KR-vodovod-pravidelná kontrola
Popis (matrice): pitná voda
Legislativa: Pravidelná kontrola jakosti pitné vody ve vodovodu dle vyhl.č.252/2004 Sb. a zákona č.258/2000 Sb.

Zjištění dodržení limitních hodnot všech ukazatelů stanovených orgánem ochrany veřejného zdraví
(OOVZ)

Rozsah stanovení: KR 252/2004+Cl2
Místo odběru: Dobřany č.p.66, rodinný dům, kuchyň, dřez
Odběr provedl: Grulichová Jitka
Datum odběru: 14.10.2019
Čas odběru: 10:00 - 10:05
Do laboratoře dodáno: 14.10.2019
Datum provedení zkoušky: 14.10.19 - 23.10.19

Mikrobiologické a biologické Jednotka Hodnota Nej.st. Zkušební metoda  Limit  Typ  Hodnocení
ukazatele limitu  parametru
koliformní bakterie (ISO) KTJ/100ml 0 - SOP č.1.3.2 (ČSN EN ISO 9308-1: 2015) A max. 0 MH vyhovuje
Escherichia coli (ISO) KTJ/100ml 0 - SOP č.1.3.2 (ČSN EN ISO 9308-1: 2015) A max. 0 NMH vyhovuje
počty kolonií při 36°C KTJ/ml 0 - SOP č.1.3.7 (ČSN EN ISO 6222) A max. 40 MH vyhovuje
počty kolonií při 22°C KTJ/ml 3 44% SOP č.1.3.7 (ČSN EN ISO 6222) A max. 200 MH vyhovuje

Fyzikální a chemické Jednotka Hodnota Nej.st. Zkušební metoda  Limit  Typ  Hodnocení
ukazatele  limitu  parametru
chuť přijatelná SOP č.1.4 (TNV 757340) A přijatelná MH vyhovuje
pach přijatelný SOP č.1.4 (TNV 757340) A přijatelný MH vyhovuje
chlor volný mg/l 0,02 5% SOP č.1.5.2 (firemní metoda HACH) A max. 0,3 MH vyhovuje
teplota vody °C 12,3 SOP č.1.5.1 (ČSN 75 7342) A 8,0 - 12,0 DH -------
barva mg Pt/l <5 SOP č.1.2.15 (ČSN EN ISO 7887) A max. 20 MH vyhovuje
zákal ZFn <0,5 SOP č.1.2.16 A (ČSN EN ISO 7027) A max. 5 MH vyhovuje
reakce vody (pH) - 6,8 3% SOP č.1.2.2 (ČSN ISO 10523) A 6,5 - 9,5 MH vyhovuje
konduktivita (měrná el. vodivost ) mS/m 8,97 5% SOP č.1.2.1 (ČSN EN 27888) A max. 125 MH vyhovuje
chem.spotř. kyslíku (CHSK-Mn) mg/l 0,61 10% SOP č.1.2.4 (ČSN EN ISO 8467) A max. 3 MH vyhovuje
amoniak a amonné ionty mg/l <0,1 SOP č.1.2.8 (ČSN ISO 7150-1) A max. 0,5 MH vyhovuje
dusitany mg/l <0,01 SOP č.1.2.10 (ČSN EN 26 777) A max. 0,5 NMH vyhovuje
dusičnany mg/l 3,3 6% SOP č.1.2.11 (CHFMAV) A max. 50 NMH vyhovuje
železo mg/l <0,05 SOP č.1.1.4.A (ČSN 75 7385) A max. 0,2 MH vyhovuje
mangan mg/l <0,02 SOP č.1.1.3.C (ČSN ISO 8288,ČSN 757385) A max. 0,05 MH vyhovuje

Poznámka:
Výsledky zkoušek uvedené na všech listech protokolu se týkají pouze zkoušeného vzorku.
Odběr vzorku provedený laboratoří je dokumentován v "Protokolu o odběru", který je nedílnou součástí "Protokolu o zkoušce".
Bez písemného souhlasu zkušební laboratoře se nesmí protokol reprodukovat jinak než celý.

Vysvětlivky ke sloupci "Zkušební metoda":
"A" označuje zkušební metody a odběry, které jsou předmětem akreditace.
"N" označuje zkušební metody a odběry, které nejsou předmětem akreditace.
"SOP..." označuje standardní operační postup zkušební metody.
"SA" označuje zkušební metodu subdodavatele - akreditovanou, provedenou na základě písemného souhlasu zákazníka.



AGRO CS a.s. Protokol o zkoušce č. 1699/I/2019
č.p. 265 Datum vystavení protokolu: 23.10.2019
552 03  Říkov Vzorek č.: 1661
EKOAKVA LABORATOŘ

List: 2/2
"SN" označuje zkušební metodu subdodavatele - neakreditovanou, provedenou na základě písemné žádosti zákazníka.
Protokol o zkoušce od subdodavatele je archivován, na požádání je zákazníkovi k dispozici.
"Nej.st." je rozšířená nejistota stanovení odpovídající 95% intervalu spolehlivosti. Je uvedena jako odhad relativní směrodatné 
odchylky v procentech násobený koeficientem=2. Nejistota stanovení nezahrnuje nejistotu odběru vzorku.
"CHFMAV" - Chemické a fyzikální metody analýzy vod, STNL 1986
"F" označuje zkušební metodu, u níž byl uplatněn přiznaný flexibilní rozsah akreditace.

Vysvětlivky ke sloupci "Limit":
Ve sloupci jsou uvedené limitní hodnoty dle vyhlášky č.252/04 Sb.
Vysvětlivky ke sloupci "Typ limitu" :
MH - mezní hodnota
NMH - nejvyšší mezní hodnota
DH - doporučená hodnota, DH jsou nezávazné hodnoty ukazatelů jakosti pitné vody, které stanoví minimální žádoucí nebo 
přijatelnou koncentraci dané látky, nebo optimální rozmezí koncentrace dané látky
*) - mezní hodnota představuje minimum a platí pro vody, u kterých je při úpravě uměle snižován obsah vápníku nebo hořčíku
Vysvětlivky ke sloupci hodnocení parametru:
vyhovuje - na základě výsledků zkoušek hodnocený parametr limitní hodnotě vyhovuje
nevyhovuje - na základě výsledků zkoušek hodnocený parametr limitní hodnotě nevyhovuje
nestan. - parametr (chuť) nebyl stanoven z důvodu nevyhovujícího výsledku mikrobiologického rozboru

Protokol zpracoval: Schneiderová Jana

V Říkově dne: 23.10.2019 ......................................................
Mgr. Radka Cihlářová

zástupce vedoucího laboratoře



I TADv sE MEN1TELEVtzNivvsilArrri
pRelnDre NA NovY stcrrrAl DVB-Tz vens
V cel6 desk6 republice se m6ni stani televizni signiil na moderni DVB-T2. Tato zm€na se postupnE dotkne
v5ech televizorfi, kter6 pi'tjimaji pozemni vysiliini. A tak neni na co iekat... LepSi zvuk i obraz mriZete mit
dilq DVB-T2 uZ ted'. Piipravte se na pieladEni v€as!
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vysol<orychlostniho internetu.
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